
Protokół Nr XXXI/16
sesji Rady Miejskiej w Ścinawie 

w kadencji 2014-2018
z dnia 24 LISTOPADA 2016r. 

Obrady  sesji  Rady  Miejskiej  rozpoczęto  o  godz.  10:30  w  sali  konferencyjnej  Centrum  Turystyki
i Kultury w Ścinawie.

Na sesji obecnych było 14 radnych. 
Nieobecny był Arkadiusz Wilgosz

Ponadto  w  sesji  uczestniczyli  Burmistrz  Ścinawy  Pan  Krystian  Kosztyła,
oraz  pracownicy  urzędu i  zaproszeni  goście  (lista  obecności  stanowi  załącznik  nr  1  do niniejszego
protokołu).

Ad. 1. Otwarcie sesji oraz powitanie radnych i gości.

Ad. 2. Stwierdzenie quorum.
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej-Pani Monika Żogalska dokonała otwarcia XXXI sesji Rady Miejskiej
w Ścinawie. Następnie stwierdziła, że zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności w sesji Rady na
15 członków Rady uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska w Ścinawie
może  podejmować  prawomocne  uchwały  (lista  obecności  stanowi  załącznik  nr  2  do  niniejszego
protokołu). 

Następnie Przewodniczący przedstawił porządek obrad XXXI sesji Rady Miejskiej:
1. Otwarcie sesji oraz powitanie gości.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Ewentualne zmiany porządku obrad.
4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie:
1) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz zwolnień od podatku od nieruchomości;
2) obniżenia ceny skupu żyta jako podstawy do naliczenia podatku rolnego;
3) określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych i zwolnień w tym
podatku;
4) „Rocznego programu współpracy Gminy Ścinawa z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017”;
5) odpowiedzi Rady Miejskiej w Ścinawie na wezwanie do usunięcia naruszenia prawa;
6) odpowiedzi Rady Miejskiej w Ścinawie na wezwanie do usunięcia naruszenia prawa;
7) zmiany Uchwały nr XXI/135/16 Rady Miejskiej w Ścinawie z dnia 25 maja 2016 o udzielenia pomocy
rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego.
5. Przyjęcie protokołu Nr XXIX z dnia 13 października 2016 r. z sesji Rady Miejskiej w Ścinawie:
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Wolne wnioski.
8. Zapytania sołtysów.
9.Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z prac w okresie międzysesyjnym.
10. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z wykonania uchwał Rady w okresie międzysesyjnym.
11.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje.
12.Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 

Ad. 3   Ewentualne zmiany porządku obrad. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej zapytała czy są uwagi do porządku obrad. 

Brak uwag.

Ad. 4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 



Ad.4.1. określenia  wysokości  stawek  podatku  od  nieruchomości  oraz  zwolnień  od  podatku  od
nieruchomości.

Kierownik Referatu Podatków i Opłat Pani Grażyna Duszak przedstawiła projekt uchwały.

Komisja Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej  otworzyła dyskusję do projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  14  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(14 głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) podjęła uchwałę w sprawie określenia
wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz zwolnień od podatku od nieruchomości,

Ad.4.2. obniżenia ceny skupu żyta jako podstawy do naliczenia podatku rolnego,

Kierownik Referatu Podatków i Opłat Pani Grażyna Duszak przedstawiła projekt uchwały.

Komisja Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Komisja  Rolnictwa,  Ochrony  Środowiska  i  Przyrody  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt
uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej  otworzyła dyskusję do projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  14  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(14 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) podjęła uchwałę w sprawie obniżenia
ceny skupu żyta jako podstawy do naliczenia podatku rolnego.

Ad.4.3. określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych i zwolnień w tym
podatku.

Kierownik Referatu Podatków i Opłat Pani Grażyna Duszak przedstawiła projekt uchwały.

Komisja  Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej  otworzyła dyskusję do projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  14  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(14 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) podjęła uchwałę w sprawie określenia
wysokości  rocznych  stawek  podatku  od  środków  transportowych  i  zwolnień  w  tym
podatku.

Ad.  4.4.  „Rocznego  programu  współpracy  Gminy  Ścinawa  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie
na rok 2017”.

Kierownik  Referatu  Funduszy  Pozabudżetowych  i  Inicjatyw  Obywatelskich  Pani  Renata
Jakubowska-Pawlak przedstawiła projekt uchwały wraz autopoprawkami.

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy
projekt uchwały.



Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej  otworzyła dyskusję do projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  14  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(14 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) podjęła uchwałę w sprawie „Rocznego
programu współpracy Gminy Ścinawa z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie
na rok 2017”.

Ad. 4.5. odpowiedzi Rady Miejskiej w Ścinawie na wezwanie do usunięcia naruszenia prawa.

Kierownik Referatu Oświaty Pani Grażyna Matkowska-Rudomino przedstawiła projekt uchwały.

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy
projekt uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej  otworzyła dyskusję do projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  14  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(14  głosami  „za”  ,„przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-0)  podjęła  uchwałę  w  sprawie
odpowiedzi Rady Miejskiej w Ścinawie na wezwanie do usunięcia naruszenia prawa.

Ad. 4.6. odpowiedzi Rady Miejskiej w Ścinawie na wezwanie do usunięcia naruszenia prawa.

Kierownik Referatu Oświaty Pani Grażyna Matkowska-Rudomino przedstawiła projekt uchwały.

Komisja zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy
projekt uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej  otworzyła dyskusję do projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  14  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(14  głosami  „za”  ,„przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-0)  podjęła  uchwałę  w  sprawie
odpowiedzi Rady Miejskiej w Ścinawie na wezwanie do usunięcia naruszenia prawa.

Ad. 4.7.  zmiany Uchwały nr XXI/135/16 Rady Miejskiej w Ścinawie z dnia 25 maja 2016 o udzielenia
pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego.

Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Pan Przemysław Linda  przedstawił projekt uchwały.

Komisja Gospodarki, Mienia i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy
projekt uchwały wraz z autopoprawką.

Komisja Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej  otworzyła dyskusję do projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  14  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(14 głosami „za” ,„przeciw”-0,  „wstrzymało się”-0) podjęła uchwałę w sprawie  zmiany
Uchwały  nr  XXI/135/16 Rady Miejskiej  w Ścinawie z  dnia  25 maja 2016 o udzielenia
pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego.



Ad. 5.  Przyjęcie protokołu Nr   XXIX   z dnia z dnia 13 października 2016 roku z sesji Rady Miejskiej w
Ścinawie:

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję do protokołu. Brak uwag. Dyskusję zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  14  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(14 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) przyjęła protokół Nr XXIX z dnia 13
października 2016 r.

Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych. 

W. Jagiełło:
Czy jest możliwość aby na terenie magistratu otworzyć punkt kasowy, chociaż dwa razy w tygodniu
np.: we wtorek i piątek po 2 - 3 godziny dziennie. Byłoby to udogodnienie dla ludzi starszych, którzy nie
radzą sobie z wpłatami w banku.  (odpowiedź na piśmie)

I. Chrystyna:
Chciałam się dowiedzieć na jakim etapie jest budowa drogi w Chełmku Wołowskim i czy są dodatkowe
koszty ?

Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Pan Przemysław Linda:
Budowa drogi w Chełmku Wołowskim rozpoczęła się w tym tygodniu dojechały już maszyny i zaczęto
również demontaż krawężników. Okazało się też,  że kable do oświetlenia były nie w tym miejscu.
Geodezyjne prace są praktycznie zakończone i według deklaracji wykonawcy na chwilę obecną termin
zakończenia prac na 15 grudnia nadal obowiązuje. 
Jeżeli chodzi o koszta to w tej chwili nie ma żadnych dodatkowych kosztów. 

D. Pawłoszyńska:
Przy  okazji  rozmowy  o  drogach  chciałabym  zgłosić,  iż  droga  gruntowa  w  Dziesławiu  wymaga
ponownego wyrównania nawierzchni.

Ad. 7. Wolne wnioski.

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Szopa:
Panie kierowniku dzisiaj montowano znaki drogowe na terenie miasta i wyszło to bardzo niefortunnie,
ponieważ  zablokowali  wjazd  znakiem,  szczególnie  dla  aut,  które  przyjadą  z  towarem.  Wnioskuję
również o dodatkowy znak zakazu zatrzymywania się i  postoju po lewej stronie ulicy (ul. Lipowej).
Została  również  zmieniona  organizacja  ruchu  w  stronę  cmentarza,  zostały  namalowane  pasy  dla
pieszych i bardzo ładnie to w tej chwili wygląda ale proszę zwrócić uwagę, że parkują tam autobusy
przy linii ciągłej i na skrzyżowaniu także proszę o reakcję.

Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Pan Przemysław Linda:
Na początku grudnia jesteśmy umówieni  z  policjantami,  ponieważ jest  tam trudny teren, zaraz po
drugiej stronie jest skrzyżowanie i następny zjazd.

Kierownik Referatu Funduszy Pozabudżetowych i  Inicjatyw Obywatelskich Pani  Renata Jakubowska-
Pawlak:
Chciałabym  Państwu  przekazać  dwie  informacje,  jedna  dotyczy  dofinansowania  na  place  zabaw
w  kwocie  250  000  zł,  są  to  oszczędności  jakimi  dysponował  Urząd  Marszałkowski  Województwa
Dolnośląskiego i w związku z tym wszystkie załączniki zostały przekazane do ministra i mamy nadzieję,
że te pieniądze jeszcze w tym roku wpłyną, ponieważ do 15 grudnia będziemy się rozliczać. Druga
informacja dotyczy otwarcia Regionalnego Ośrodka Edukacji Ekologicznej w Dziewinie, które odbędzie
się 8 grudnia o godzinie 13:30, na razie słowne ale zaproszenia też dotrą do Państwa.

M. Żogalska:
Dziękujemy bardzo, a Pan Burmistrz co podpisuje dzisiaj w Warszawie ?



Kierownik Referatu Funduszy Pozabudżetowych i  Inicjatyw Obywatelskich Pani  Renata Jakubowska-
Pawlak:
Pan  Burmistrz  pojechał  do  Narodowego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  podpisać  umowę  na
rewitalizację Ścinawy poprzez rozwój terenów zielonych na kwotę 9 000 000 zł o godzinie 13:00 jest
podpisanie umowy.

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Szopa:
Chciałbym dodać, iż jest to druga kwota w Polsce jeżeli chodzi o wysokość.

Kierownik Referatu Funduszy Pozabudżetowych i  Inicjatyw Obywatelskich Pani  Renata Jakubowska-
Pawlak:
Przed nami jest Poznań, ale oni mają więcej terenów zielonych.

Ad.8. Zapytania sołtysów

G. Wietrzykowska:
1) Chciałabym zapytać o teren w Grzybowie, ponieważ nie możemy nic zainwestować, czy wiadomo już
coś w tej sprawie ?
2) Co w związku z drogą powiatową relacji Zaborów-Grzybów ?
3) Mam jeszcze pytanie w kwestii stawu agencyjnego, ponieważ sprawa ciągnie się już bardzo długo
i nadal nie ma organu właściwego aby zająć się chociażby wyczyszczeniem.
4) Chciałam spytać czy my jako gmina Ścinawa możemy wystąpić do zarządcy dróg wojewódzkich
z wnioskiem o interwencję na drodze z Zaborowa do Prochowic w sprawie kałuż, ponieważ są one
bardzo duże sięgające do połowy jezdni i uniemożliwiają przejazd, pobocza są bardzo wysokie i woda
nie ma możliwości aby spłynąć.

Ad. 1
Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Pan Przemysław Linda:
Jeśli chodzi o Grzybów mamy przygotowaną dokumentację czyli program funkcjonalno-użytkowy, jeżeli
chodzi  o  oświetlenie  to  jest  już  przygotowane,  ale  będziemy  realizować  to  najprawdopodobniej
w  całości.  Druga  rzecz  to  jest  plac  zabaw,  ale  sprawę prowadzi  Pani  Kierownik  Kalinowska  i  nie
chciałbym się wypowiadać w tej sprawie prawdopodobnie jest zaproponowana jakaś działka. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Szopa:
Tam jest problem, ponieważ gmina nie ma w Grzybowie swojego kawałka ziemi. 

G. Wietrzykowska:
Właśnie chodzi o to, żeby ponaglać tą sprawę i w końcu przekształcić tą ziemię.

M. Żogalska:
Ale nie da się wiadomo, że formalności trwają.

J. Szebeszowicz:
Rozmawiałem z Panią Kierownik Kalinowską i powiedziała, że to było agencyjne a w tej chwili należy do
Pana Baranowskiego procedury tych gruntów nie były przeprowadzone do końca i dopiero teraz ten
pan może podjąć decyzję o przekazaniu tej ziemi, ponieważ wcześniej nie było to możliwe. Zostało
wysłane pismo w tej sprawie 8 września i jak na razie nie ma odpowiedzi.

Ad.2
Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Pan Przemysław Linda:
Jeśli chodzi o drogę powiatową rozpoczynamy remont w tym roku, będzie ścięcie poboczy i położenie
asfaltu. Wykonawca jest ten sam co w Chełmku więc będzie dysponował maszynami w tym samym
czasie.

Ad.3
J. Szebeszowicz:



Rozmawiałem z Panem Burmistrzem w tej sprawie i powiedział, że pismo zostało wysłane do agencji
i pierwsza odpowiedź była taka, że wyczyszczą ten staw.

Ad.4
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Szopa:
Oczywiście, że możemy wystąpić z takim wnioskiem.

Przewodniczący Zarządu osiedla Nr 1 Pan Ryszard Zieliński:
1) Mam pytanie w sprawie drogi koło POLOmarket, a konkretnie skręt z ulicy Batorego w stronę Rynku,
czy jest w planach poszerzenie tej ulicy bądź przebudowa i do kogo obecnie należy ta droga, ponieważ
chciałbym złożyć wniosek aby ująć w budżecie na przyszły rok poszerzenie tej drogi jeżeli oczywiście
jest jeszcze taka możliwość ?
2) Chciałbym prosić o zdementowanie informacji o zamknięciu mostu od 1 stycznia, ponieważ z tego co
się dowiedziałem jest to nieprawdą a rodzice dzieci z gminy Wińsko dopytują się, ponieważ dużo dzieci
dojeżdża do szkoły w Ścinawie, dlatego prosiłbym o sprostowanie tej informacji.
3)  Mam jeszcze  pytanie związane z  przejazdami  samochodów ciężarowych przez  most,  czy  byłaby
możliwość wystąpienia z wnioskiem do dyrekcji  dróg, żeby zamontować próg zwalniający lub wagę
elektroniczną połączoną z kamerą.

Ad.1.
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Szopa:
Droga koło POLOmarket należy do gminy i jest jeszcze możliwość złożenia takiego wniosku.
Obszar ten objęty jest rewitalizacją i cały teren także skrzyżowanie będzie przebudowane.

Ad.2.
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Szopa:
Jest  nie  prawdą,  że  w  styczniu  zamykają  most  w Ścinawie  tak  wynika  z  ostatniego pisma,  które
wpłynęło do urzędu i nie wiadomo czy w 2018 roku będzie zamknięty.

Ad.3.
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Szopa:
Na drodze krajowej nie wolno montować progów zwalniających. Wszystkie prace na drodze krajowej,
takie jak waga czy kamera są w gestii zarządcy dróg krajowych, my jako miasto i gmina zwracaliśmy
się już z pismami żeby wyrazili chociaż zgodę a my z własnych środków zamontujemy wagę czy kamerę
odpowiedzieli, że nie ma takiej możliwości. Wrocław poradził sobie z tym problemem w taki sposób, że
na drogach wlotowych pozakładał wagi z kamerami, ale oczywiście wystąpimy ponownie z wnioskiem
do dyrekcji dróg krajowych.

Ad. 9. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z prac w okresie międzysesyjnym.

Brak uwag.

Ad.10. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z wykonania uchwał Rady w okresie międzysesyjnym.

Brak uwag.

Ad.11.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

Działając w oparciu o § 12 ust. 2 Regulaminu Rady Miejskiej stanowiącego załącznik nr 5 do Statutu
Miasta i Gminy Ścinawa na wszystkie zapytania i interpelacje na które nie udzielono odpowiedzi zostaną
udzielone na piśmie.

Ad.   12.Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 

Otrzymaliśmy zaproszenie na Jarmark Bożonarodzeniowy 11 grudnia w CTiK i 8 grudnia na otwarcie
Regionalnego Ośrodka Edukacji Ekologicznej w Dziewinie. 
Proszę radnych o pozostanie po sesji.



W związku z wyczerpaniem porządku obrad Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Ścinawie o godz.
11:28 zamknęła  obrady XXXI  sesji  Rady Miejskiej  w Ścinawie  w VII  kadencji  2014-2018.  Na tym
protokół zakończono.  

                                                                                                    Obradom przewodniczyła:  
                                                                                              Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej
Protokołowała: Klaudia Stachów                                          
                                                                                                                 Monika Żogalska           

          


